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Ordeig proposa a Bartumeu
l’agilització dels tràmits duaners
b

b

M. RODRÍGUEZ / I. CERVERA*
ANDORRA LA VELLA / LA SEU D’URGELL

E
l cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, es va reunir ahir
amb el portaveu del PSC-
Progrés a l’Ajuntament de

La Seu d’Urgell, Òscar Ordeig, una
trobada que va tenir com a objectiu
«potenciar les relacions comercials»
entre tots dos territoris, segons van
coincidir tots dos representants. Or-
deig va afirmar en roda de premsa al
mateix edifici administratiu que un
dels temes prioritaris en què va inci-
dir va ser el comercial, aportant
«propostes per facilitar els tràmits
administratius a través de la duana
espanyola». En aquest sentit, l’urge-
llenc va manifestar que cal «agilitzar
els procediments» per tal de «millo-
rar l’eficiència», sense que això supo-
si un trasbals, «mantenint els requi-
sits jurídics» escaients.

Ordeig va afirmar que els recur-
sos humans de la duana espanyola
també es poden millorar, per la qual
cosa cal «potenciar determinats
torns» per evitar «colls d’ampolla»

en algunes hores punta, una actua-
ció que s’hauria de veure comple-
mentada, segons ell, amb la inversió
en «infraestructura tecnològica», ja
que actualment existeixen condicio-
nants en el funcionament diari, com
ara la inexistència d’ADSL a les ins-
tal.lacions. Bartumeu va escoltar
aquestes propostes i va confirmar la
seva voluntat de «treballar en posi-
tiu per facilitar les bones relacions
de veïnatge entre Andorra i l’Alt Ur-
gell» abordant qüestions com les
plantejades per PSC-Progrés.

D’altra banda, el cap de Govern i
el líder de l’oposició de La Seu van
abordar l ’àmbit turíst ic , una
matèria on Ordeig va plantejar la
necessitat de «facilitar que es puguin
vendre projectes conjunts» entre
tots dos territoris. En aquest sentit,
aprofitar les sinergies que pot donar
l’atractiu d’Andorra com a país dels
Pirineus i reclams com ara el Parc
del Segre per atreure visitants cap a
tots dos vessants va ser una de les
propostes de PSC-Progrés.

LA QÜESTIÓ DELS FRONTERERS / Un al-
tre dels temes va ser el de les mesu-
res que permetin als treballadors
fronterers poder rebre un subsidi
d’atur en un futur. En aquest sentit,
Bartumeu va explicar a Ordeig que,
després d’una reunió mantinguda a
Madrid amb el ministre espanyol de
Treball, Celestino Corbacho, ja s’ha
posat en marxa una taula de treball
entre els governs d’Espanya i d’An-
dorra per tal d’analitzar la situació i
buscar possibles solucions. Ordeig
va explicar que, a causa de la crisi,
«hi ha hagut un descens de fronte-
rers», els quals es xifren actualment
entre 2.500 i 3.000. L’urgellenc va va-
lorar positivament la «bona sinto-
nia» i la «predisposició» de Bartu-
meu a treballar per afavorir els «in-
teressos conjunts», ja que «si Andor-
ra va bé, la Seu va bé». H
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33 Òscar Ordeig i Jaume Bartumeu, durant la reunió mantinguda ahir al matí a l’edifici de Govern.

El portaveu de
PSC-Progrés vol que
es millori l’«eficiència»
de la infraestructura

La potenciació de
projectes turístics
conjunts, un altre dels
temes sobre la taula
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A l’Alt Urgell RANGEL ES COMPROMET A TREBALLAR-HI

< Hores abans de la trobada amb
Bartumeu, Ordeig es va reunir a la
Seu amb el delegat del Govern
espanyol a Catalunya, Joan
Rangel, i el subdelegat estatal a
Lleida, José Ángel Flores. Tots
tres van fer un àpat amb
empresaris de la Seu i comarca,
en el qual el principal tema de
conversa va ser la necessitat de

facilitar el moviment comercial amb
Andorra a través de la duana de la
Farga de Moles, qüestió que van
plantejar posteriorment al cap de
Govern. Durant la trobada es van
exposar les demandes de les
empreses de la Seu que cada dia
han de travessar la frontera,
constatant que el fet que Andorra
sigui un país extracomunitari

comporta una sèrie de tràmits que
dificulten el comerç entre les dues
bandes. Ordeig va exposar a
Rangel que «avui, més que mai, és
important que les empreses tirin
endavant i generin llocs de treball»
i que per això cal facilitar les
exportacions. Rangel es va
comprometre a estudiar les
demandes i proposar una solució.

La N-145 viu dies d’intriga
‘Fomento’ determinarà a final de mes quines obres es veuran finalment
afectades per la retallada, que perllongarà l’execució de molts projectes

M. R.
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Des que fa pocs mesos el ministre es-
panyol de Foment, José Blanco,
anunciés que el pla de retallades de
José Luís Rodríguez Zapatero com-
portaria l’endarreriment d’un bon
grapat d’infraestructures en execu-
ció i també de les que encara no
s’han començat a construir, la N-
145, que connecta La Seu d’Urgell i
Andorra, és una de les carreteres
que mantenen el suspens sobre si fi-
nalment es complirà el calendari
previst. En aquest sentit, Ordeig va
afirmar que s’està fent «pressió per-
què aquestes obres [actualment ja
iniciades] segueixin el curs» i no pa-
teixin la retallada, intentant cons-
cienciar Fomento que aquesta és «u-
na artèria d’entrada important« a Es-

panya des del Principat i viceversa,
amb un gran volum de vehicles que
hi circulen diàriament.

Aquesta intriga es viurà, segons
va manifestar el representant de
PSC-Progrés, fins a final d’aquest
mes, quan és previst que el ministeri
de Blanco anunciï quines obres s’en-
darreriran i quines no. «La intenció
és que la N-145 no est igu i en
aquesta l l ista» , va afirmar. En
aquest cas, si finalment no hi ha
afectacions sobre les obres de cons-
trucció de la nova infraestructura, la
implementació de la carretera, que
inclou túnels que evitaran els punts
més conflictius, podria estar resolta
en qüestió de «dos o tres anys».

La realitat és que aquesta és la
principal artèria d’entrada al Princi-
pat, que hores d’ara no presenta pas

el seu millor aspecte. Per als turis-
tes o residents que viatgen des de
Barcelona, per exemple, una de les
coses que més crida l’atenció és el
mal estat actual de la carretera en
els últims quilòmetres abans
d’arribar a la frontera hispanoan-
dorrana, fet que no ajuda a poten-
ciar la imatge d’accessibilitat al
país dels Pirineus.

Això, però, podria tenir els dies
comptats, o més aviat els anys,
sempre que a final de mes a la llis-
ta negra de José Blanco no hi apa-
regui la N-145 com una de les
obres perjudicades per la crisi. Bar-
tumeu i Ordeig es van mostar cons-
cients que cal continuar reivindi-
cant millores en l’eix pirinenc i
aquelles infraestructures que aju-
din a portar turistes als Pirineus. H

33 Recta final 8 El tram de la N-145 entre la Seu i Andorra.
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